
Til alle medlemmerne i retsudvalget.

Kære medlemmer.

Hvem skal tage pasbillederne i fremtiden? 

Fotohandlerne og fotograferne?   Eller den Kommunale Borgerservice?

Som selvstændig fotohandler i mere end 22 år og med pas og kørekortfotografering i samme periode, 
er det mig påliggende at komme med et par betragtninger i forbindelse med Retsudvalgets samrådsmøde 
d. 26. november.

1)     Hvorfor skal det offentlige fratage mange fotohandlere og fotografer en væsentlig indtægtskilde? 
(= med løn og arbejdspladser)

2)     Hvordan vil personalet i borgerservice klare opgaven med de helt små borgere, dvs. børn fra 0 til 5 
år?

3)     Hvem skal pasfotografere dem der ikke vil ind i en digital ”maskine”, der hvor fotohandleren måske 
ikke er mere? (fobier og andre handicaps)

4)     Vil der kunne bibeholdes den samme gode standard på pasbilleder, der er i dag?

Disse spørgsmål må grundlæggende tages i betragtning, inden der tages beslutning for at borgerservice 
overtager fotograferingen.

Man kunne hellere tage i betragtning:

1)     Kan fotohandleren/fotografen certificeres til at forsat at foretage pasfotograferingen og 
pre-oprette/behandle borgerne til pasudstedelse?
(De privat praktiserende læger laver en lignende pre-godkendelse af borgerne med 
lægeattesten ved kørekort.)
  

2)     Vil fotohandleren/fotografen åbningstid og beliggenhed ikke være til fordel for 
borgerne ved pasudstedelse?

3)     Vil fotohandleren/fotografen med deres erfaring i pasfotografering ikke være med til at 
der fortsat vil være en høj standard i pasbilleder?

Jeg vil med disse betragtninger være med til at påvirke retsudvalget til at lade pasfotografering stadig blive 
hos fotohandleren og fotografen.
Endnu bedre måske at lade fotohandleren/fotografen foretage pre-oprettelse/behandle pasbilled og 
borgerdata til pasudstedelselsmyndigheden.
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